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Protokół nr XXII/08 
 

z obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
 w dniu 24 kwietnia 2008r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
 
Obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 
11.30 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając 
jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 
W posiedzeniu uczestniczyło początkowo 12 radnych, w dalszej części posiedzenia 13 
(zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Udział w sesji 
wziął również radca prawny Dariusz Iwaszkiewicz i radca prawny Andrzej Gensler. 
 
Przewodniczący powitał sołtysów (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu) oraz zebranych gości (wpisani na listę obecności stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokółu) i przedstawił porządek obrad, przedstawiając wnioski 
Burmistrza o wprowadzenie następujących uchwał do porządku obrad: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego –w pkt 9 porządku 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie finansowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008  -w pkt. 11 porządku 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty do nabywanej nieruchomości –w pkt 
12. 

Wszystkie wnioskowane uchwały zostały radnym przedstawione i omówione na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 22 kwietnia br. 
 
Rada Miejska postanowiła jednogłośnie o przyjęciu porządku obrad wraz ze zmianami 
stosownymi do zgłoszonych wniosków. 
 
Porządek obrad po zmianach obejmował: 

1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Przedstawienie porządku obrad 
4. Wybór sekretarza obrad 
5. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji RM 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

a. informacja na temat wykonania uchwał podjętych podczas XXI sesji 
b. informacja na temat realizacji zgłoszonych wniosków 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wykupu działek stanowiących drogi –ul.Śniadeckiego, 
ul.Laskowa i ul.Usługowa 

8. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wypłaty 
odszkodowania –ul.Gruntowa, Starowa Góra 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2008 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie finansowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty do nabywanej nieruchomości 
13. Informacja nt realizacji programu współpracy Gminy Rzgów z organizacjami 

pozarządowymi w 2007r. 
14. Sprawozdanie z działalności merytoryczno-finansowej za rok 2007 GOPS w Rzgowie 
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15. Sprawozdanie Kierownika GPZ w Rzgowie z wykonania budżetu i realizacji Programu 
zdrowotnego za rok 2007 

16. Informacja Dyrektora Gimnazjum, dyrektorów szkół podstawowych oraz Dyrektora 
Przedszkola nt organizacji i funkcjonowania poszczególnych placówek oświatowych w 
roku 2007 

17. Sprawozdanie z działalności merytoryczno-finansowej za rok 2007 GOK w Rzgowie 
18. Sprawozdanie z działalności merytoryczno-finansowej za rok 2007 Biblioteki Gminnej 

w Rzgowie 
19. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe GLKS „Zawisza” za rok 2007 
20. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe LUKS „Sokół” za rok 2007 
21. Informacja nt funkcjonowania Domu Dziennego Pobytu w Rzgowie 
22. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe Stowarzyszenia „Otwarte Serca” za rok 2007 
23.  Sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza Rzgowa ds Uzależnień z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii za rok 2007 

24. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe GZWiK w Rzgowie za rok 2007 
25. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rzgowie z 

działalności za rok 2007 
26. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2007 
27. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium za rok 2007 dla Burmistrza Rzgowa: 

a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 
rok 2007 Burmistrzowi Rzgowa 

b. odczytanie opinii RIO dotyczącej sprawozdania Burmistrza Rzgowa z 
wykonania budżetu za rok 2007 

c. przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów oraz 
Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Rzgowie w przedmiocie 
oceny wykonania budżetu za rok 2007 przez Burmistrza Rzgowa 

d. protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli wykonania budżetu za rok 2007 
e. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia bądź 

nieudzielenia absolutorium z wykonania budżetu za rok 2007 Burmistrzowi 
Rzgowa 

f. debata absolutoryjna –dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium z wykonania budżetu za 
rok 2007 Burmistrzowi Rzgowa  

g. głosowanie za udzieleniem absolutorium za rok 2007 Burmistrzowi 
Rzgowa 

-podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu i 
udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Rzgowa 

28. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienie do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Bronisin Dworski 

29. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienie do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Stara Gadka i Gospodarz 

30. Podjęcie uchwał w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości w Prawdzie i Rzgowie 
31. Interpelacje radnych 
32. Wnioski i zapytania 
33. Komunikaty, sprawy różne 
34. Zamknięcie sesji. 

Ad. 4. 
Sekretarzem obrad wybrano Wiceprzewodniczącego Rady Pana Stanisława Bednarczyka. 
Ad.5. 
Protokół z XXI sesji został przyjęty bez zastrzeżeń. 
Ad.6. 
Burmistrz rozpoczął sprawozdanie od przedstawienia realizacji uchwał podjętych na sesji 
XXI z dnia 18 marca 2008r. Rada podjęła 19 uchwał. Pan Burmistrz przypomniał przyjęte 
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zmiany w budżecie i omówił po krótce pozostałe przyjęte uchwały i przedstawił uzasadnienia 
do ich podjęcia.  
 
Następnie odniósł się do zgłoszonych na sesji wniosków: 
-wniosek radnego Zygmunta –pojemniki na selektywną zbiórkę śmieci w ul.Zagłoby 
dostawiono 
-wniosek radnego Zięby –niszczone wiaty przystankowe na trasie Gospodarz-Pabianice- 
staramy się ich pilnować, ale mamy małe możliwości 
-wnioski radnego Gierasińskiego: 
-drzewa na ul.Łódzkiej poprzycinamy teraz, bo mamy już wysięgnik więc w najbliższym 
czasie temat wykonamy. 
-opryski na terenie GPZ- wykosiliśmy trawy, jeżeli będą odrosty, zastosujemy oprysk 
-zadolenia na ul.Wąwozowej –zlikwidowaliśmy, ale ulica i tak wymaga nowej nakładki 
asfaltowej 
-jaka inwestycja powstanie na Starowej Górze od strony Gadki po lewej stronie za stacją 
benzynową –obecny właściciel negocjuje z inwestorem z Włocławka- najprawdopodobniej 
powstanie tam kolejna hurtownia tkanin 
-wnioski  sołtysa Wróblewskiego: 
-zużyliśmy ok. 4 ton masy (po ok. 500 zł. za tonę) likwidujemy dziury na drodze Guzew-
Babichy 
-likwidujemy zadolenia na trasie Grodzisko-Konstantyna, śmieci usuwamy 
-wniosek radnego Gąsiorka 
-wynajęliśmy specjalistyczną firmę do naprawy drogi Guzew-Babichy  
-wniosek sołtysa Strycharskiego o zamontowanie świateł sterowanych przyciskiem na 
skrzyżowaniu Ogrodowej i Tuszyńskiej –procedura niemożliwa do spełnienia z powodu małej 
odległości od ul.Długiej 
-wniosek radnego Piekarskiego 
-ul.Szklarniowa –wykonano. 
 
Odnośnie prac i działań administracji Burmistrza w ostatnim czasie, Burmistrz informował: 
1)Przetarg na chodnik w ul.Łódzkiej -wygrała firma z Grabicy, musimy jednak dołożyć dziś 
40 tys. zł. na tę inwestycję. 
2)Przetarg na budowę drogi Kalnko-Modlica –przetarg wyszedł bardzo dobrze –ok. 250 tys. 
zł.  
3)Następnie Burmistrz odniósł się do uwag radnych odnośnie przebiegu drogi na Modlicę i 
Kalinko –żółte sznurki wyznaczają przebieg dawnej granicy gruntów, jestem po rozmowach z 
Panem Olbanem i uzyskaliśmy zgodę aby cała droga została wykonana tylko z dwoma 
załamaniami. Droga będzie wyglądać bardzo dobrze, sprawy własnościowe zostały 
wyjaśnione. 
4)Pracowaliśmy nad czterema przetargami –asfaltowanie ul.Centralnej, budowa placu 
targowego przy ul.Tuszyńskiej i Długiej, budowa chodnika w ul.Długiej i Źródlanej, budowa 
chodnika na ul.Rudzkiej. Przetargi te odbędą się w maju. 
5)Odbyła się rozprawa na gruncie Pani Staniczki przy ul.Ogrodowej, za cztery-pięć miesięcy 
kupimy zatem tę nieruchomość. 
6)Pracujemy nad sprawami związanymi z powstaniem Macro-Caschu przy ul.Rudzkiej. 
Prowadzimy rozmowy w temacie rozwiązania kwestii zasilania w energię. 
7)Negocjacje z Polimexem-rozwiązaliśmy problem odwodnienia ul.Brzozowej, w 
porozumieniu z nową firmą ustaliliśmy, że my zapłacimy tylko za rury, resztę prac wykonają 
oni. 
8)C.T.”PTAK” –Pan Ptak kupił 50 ha terenu i planuje ogromną inwestycję po lewej stronie 
ul.Tuszyńskiej, rozmawiamy nt budowy wiaduktu nad trasą z GDDKiA. 
9)Urząd przygotowuje się do wprowadzenia podpisu elektronicznego. 
10)Pani Burmistrz rozpoczęła przygotowania w temacie DNI Rzgowa. 
11)Pracujemy też nad organizacją pracy szkół. 
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12)W miesiącu kwietniu odbył się jubileusz 50-lecia Kółek Rolniczych w Starej Gadce. 
13)W tym miesiącu odbył się zjazd w Poznaniu Związku Gmin i Miasteczek. 
Dyskutowaliśmy ostro nt kształcenia dzieci i zasad wynagradzania nauczycieli. Propozycja 
rządowa idzie w kierunku wzmocnienia samorządów subwencjami z CIT-u i VAT. 
14)Byłem w Łasku na spotkaniu w spr utworzenia Stowarzyszenia Budowy Trasy Szybkiego 
Ruchu S-8, do którego się zapisaliśmy. Powstaje też Stowarzyszenie Budowy Linii Łódz 
Kielce na Tomaszów, do którego też będziemy należeć. Na granicy pól Kalinka, Romanowa i 
Modlicy będzie przebiegać główne skrzyżowanie. 
 
Ad.7. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i przystąpił do głosowania. Temat omówiony na 
komisjach. Wykup gruntów pod poszerzenie dróg. Pytań nie było. 
W głosowaniu - 12- „za”,  -0„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/140/2008 w sprawie wykupu działek 
stanowiących drogi –ul.Śniadeckiego, ul.Laskowa i ul.Usługowa. 
Ad.8. 
Przewodniczący odczytał projekt stosownej uchwały. Odszkodowanie dla Pana Bogusława 
Szwugra za poszerzenie ul.Gruntowej. Pytań nie było. 
W głosowaniu - -11 „za”,  -1„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/141/2008 w sprawie upoważnienia Burmistrza 
Rzgowa do wypłaty odszkodowania –ul.Gruntowa, Starowa Góra. 
Ad.9. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Temat również omówiony na Komisjach. Dotacja 
na zakup samochodu ratowniczego –wysięgnika z koszem. Pytań nie było. 
W głosowaniu -10 - „za”,  -0„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/142/2008 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Dwóch radnych nie głosowało. 
Ad.10. 
Zmiany w budżecie.  
Przewodniczący odczytał pismo radnych powiatu łódzkiego-wschodniego ze Rzgowa –Pana 
Kobusa, Pana Babskiego i Pani Kubickiej o dofinansowanie ze środków powiatowych 
modernizacji ul.Centralnej w Starowej Górze w kwocie 600 tys. zł., zgodnie z załącznikiem 
nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący odczytał następnie projekt uchwały oraz przedstawił podział nadwyżki 
budżetowej, zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszego protokołu. Zgłoszono uwagi do 
zapisu „wymiana posadzki w SP w Guzewie” zastępując go sformułowaniem „wymiana 
nawierzchni podłóg”.  
Radny Zając zabrał głos w sprawie, jak się wyraził „gospodarności naszej Gminy” i podał 
zestawienie ilości przyłączy i kosztów remontu w ul.Stadionowej i Szczytowej. Zdaniem 
radnego wykonywanie instalacji wod.kan. w ul.Stadionowej jest ekonomicznie 
nieuzasadnione z powodu małej liczby domów na tej ulicy. 
Radny Czarnocki zgłaszał uwagi odnośnie przyznawania pieniędzy na skate-park wobec 
braku ustaleń odnośnie jego ostatecznej lokalizacji. 
Burmistrz zauważył, że będzie to najprawdopodobniej teren za Kościołem, ale kwotę da się 
średnio przewidzieć. Burmistrz wnioskował o poparcie inicjatywy młodzieży. 
Radny Gierasiński podjął polemikę z radnym Zającem odnośnie ul.Stadionowej. Mieszkańcy 
ul.Stadionowej płacili na komitet budowy wodociągu, a wody jeszcze nie mają, więc jest to 
inwestycja zasadna. Radny zauważył też, że w Starowej Górze budowaliśmy wodociąg w 
ul.Modrzewiowej i Sosnowej, gdzie liczba domów też nie przekracza czterech. 
Radny Zając oponował, iż nie ma uwag do idei wodociągowania ale do szacowanej kwoty 
inwestycji. 
Przewodniczący zamknął dyskusję nad tematem ul.Stadionowej i przystąpił do głosowania. 
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W głosowaniu - -8 „za”,  -3„przeciw”, -1„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/143/2008 w sprawie zmian w budżecie na 
rok 2008. 
Ad.11. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, związany z dołożeniem środków w wysokości  
6 tys. zł. na wapnowanie i badanie kwasowości gleb. Przenosimy środki z paragrafu 
„renowacja rowów”. Temat omówiony na komisjach. 
W głosowaniu - 12- „za”,  -0„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/144/2008 w sprawie zmiany w planie 
finansowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008 
Ad.12. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Temat omówiony na wtorkowej Komisji. 
Bonifikata dotyczy działki przy ul.Inspektowej, o którą przetarg wygrała Pani Alicja 
Polańska. Temat dotyczy nieformalnych nabywców z lat 70. Wniesiono poprawkę do 
uchwały w brzmieniu „nabywca jest posiadaczem nieruchomości od 1970r.” oraz poprzez 
dopisanie w § 1 przy sformułowaniu „bonifikatę w wysokości 50% ceny” słowa „netto”. 
Radny Piekarski wyszedł z sali. Obrady kontynuowano w składzie 11-osobowym. 
W głosowaniu - 11- „za”,  -0„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/145/2008 w sprawie udzielenia bonifikaty do 
nabywanej nieruchomości. 
Ad.13. 
Sprawozdanie z działalności przedstawiła Pani Burmistrz Jadwiga Pietrusińska zgodnie z 
załącznikiem nr 6 do niniejszego protokołu. 
Ad.14. 
O godz. 13.00 na posiedzenie powrócił radny Piekarski i przybył radny Skalski, obrady 
kontynuowano zatem w składzie 13-osobowym. 
 
Sprawozdanie z działalności przedstawił Pan Marek Dziedzic zgodnie z załącznikiem nr 7 do 
niniejszego protokołu. 
Ad.15. 
Sprawozdanie z działalności przedstawiła Pani Kierownik Elżbieta Solnica zgodnie z 
załącznikiem nr 8 do niniejszego protokołu. 
Ad.16. 
Sprawozdanie z działalności Gimnazjum przedstawiła Pani Dyrektor Monika Łoboda zgodnie 
z załącznikiem nr 9 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności SP w Kalinie przedstawiła Pani Dyrektor Teresa Głąb zgodnie z 
załącznikiem nr 10 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności SP w Rzgowie przedstawiła Pani Dyrektor Skalska zgodnie z 
załącznikiem nr 11 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności SP w Guzewie przedstawił Pan Dyrektor Tomasz Drabczyński 
zgodnie z załącznikiem nr 12 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności Przedszkola w Rzgowie przedstawiła Pani Kierownik Mariola 
Mikołajczyk zgodnie z załącznikiem nr 13 do niniejszego protokołu. 
Pani Mikołajczyk tłumaczyła zasady finansowania i rekrutacji do Przedszkola, przedstawiła 
koszty czesnego i stawki żywieniowej w Przedszkolu, wynoszące odpowiednio 10% 
minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz 4,40 zł. dziennej stawki żywieniowej. 
Przy okazji omawiania imprez organizowanych w szkołach sołtys Strycharski przypomniał o 
konkursie z wiedzy strażackiej, zorganizowanej przez drh Weissa. 
Ad.17. 
Sprawozdanie z działalności GOK przedstawił Dyrektor Bolesław Siutowicz zgodnie z 
załącznikiem nr 14 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący zastanawiał się nad możliwością pozyskania młodzieży dla GOK, zwłaszcza 
chłopców. Przewodniczący apelował do Dyrektorów szkół o promowanie tej idei wśród 
młodzieży. 
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Ad.18. 
Sprawozdanie z działalności Biblioteki Gminnej przedstawiła Pani Kierownik Mirosława 
Olszewska zgodnie z załącznikiem nr 15 do niniejszego protokołu. 
Ad.19. 
Sprawozdanie z działalności „Zawiszy” przedstawił Prezes Bogdan Papuga zgodnie z 
załącznikiem nr 16 do niniejszego protokołu. 
Prezes Papuga zaprosił przy okazji wszystkich obecnych na sobotni mecz „Zawiszy” z 
Widzewem o godz. 16.00. 
Ad.20. 
Sprawozdanie z działalności Klubu LUKS „Sokół” przedstawiła Pani Grażyna Żabka zgodnie 
z załącznikiem nr 17 do niniejszego protokołu. 
Ad.21. 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Dziennego Pobytu w Rzgowie przedstawiła siostra 
Lucyna Kulpa zgodnie z załącznikiem nr 18 do niniejszego protokołu. 
Siostra poinformowała również, iż od miesiąca marca br. świadczy pomoc siostra 
wyodrębniona tylko do pomocy dla osób starszych w Gminie Rzgów. 
Ad.22. 
Sprawozdanie z działalności przedstawił Pan Krzysztof Chrzanowski zgodnie z załącznikiem 
nr 19 do niniejszego protokołu. 
Ad.23. 
Sprawozdanie z działalności przedstawiła Pani Pełnomocnik Burmistrza Agata Nawrocka 
zgodnie z załącznikiem nr 20 do niniejszego protokołu. 
Ad.24. 
Sprawozdanie z działalności GZWiK w Rzgowie przedstawił Kierownik Konrad Kobus 
zgodnie z załącznikiem nr 21 do niniejszego protokołu. 
Ad.25. 
Rada jednogłośnie przegłosowała przesunięcie sprawozdania po pkt 27 porządku.  
Ad.26. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu przedstawił Burmistrz Jan Mielczarek. Burmistrz 
wyjaśniał obiektywne przesłanki wypracowania nadwyżki budżetowej, która nie wynikała ze 
złego planowania, ale z innych względów. 30% dochodów Gminy to podatek od 
nieruchomości i sprzedaży gruntów, które miały główny wpływ na nieprzewidziany wcześniej 
wzrost dochodów. Duży zysk, ponad 2 mln. zł. przyniosła nam też renta planistyczna.  
W temacie wydatków planowaliśmy 24 mln. zł., a wydaliśmy 22 mln 99 tys. zł. W wydatkach 
inwestycyjnych wykonaliśmy plan w 96%. Największe wydatki budżetowe- 23% pochłania 
oświata. Nadwyżka na koniec roku wyniosła 2 mln. 502 tys. zł., 1 mln. 100 tys. zł. poszło na 
spłatę pożyczek i kredytów zaciągniętych na kanalizację, 951 tys. zł. stało się przedmiotem 
podziału, który dziś zatwierdziła Rada. 
Kwota zadłużenia naszej Gminy to 3mln. 657 tys. zł. Możliwości Gminy to 15% zadłużenia, 
w naszym wypadku jest to zatem kwota wręcz minimalna. Możemy wziąć nawet 20 mln. 
pożyczki. Kondycja finansowa Gminy jest zatem bardzo dobra. 
W kwestii opłaty targowej –w roku 2007 inkasenci zebrali 806 tys. zł. mimo, że zanosiło się, 
że opłaty padną w ogóle. Dobrym posunięciem Gminy było wniesienie wniosku do Trybunału 
Konstytucyjnego i nadal staramy się walczyć o opłatę targową, która w naszej opinii nam się 
należy. Płaca inkasentów składa się z dwóch części- 61 tys. 11 zł. stanowiło w roku 2007  
10% prowizji od kwot zebranych, dodatkowo zawieram umowy zlecenia na dodatkową pracę 
inkasenta. Umową zlecenia wyrównuję różnice inkasentom, tak aby wszyscy mogli na koniec 
miesiąca zarobić około 800 zł.–na to wydaliśmy łącznie 130 tys. zł. w roku 2007.  
W kwestii planowania – w skali roku dodajemy dodatkowe subwencje i środki, których w 
styczniu nie sposób przewidzieć. W roku 2007 była to kwota 580 tys. zł. Podatek PCC-
wpływy z niego to również kwota, której przewidzieć nie możemy. Planowaliśmy też zerowe 
wpływy z opłaty targowej, które okazały się ostatecznie osiągnąć poziom 806 tys. zł. Nikt nie 
był w stanie przewidzieć też dokładnie wpływów z renty planistycznej, bo to obywatel 
decyduje o tym czy sprzeda swój grunt. Mieliśmy też dochody ponadplanowe z Urzędu 



 7 

Skarbowego-PCC (299 tys. zł.), podatek od spadków i darowizn (108 tys. zł.), podatek od 
osób prawnych (318 tys. zł.) oraz osób fizycznych. Te wszystkie wpływy były nieplanowane i 
nie do przewidzenia. To daje odpowiedź na pytanie dlaczego taka duża jest różnica między 
kwotami planowanymi a wypracowanymi. 
W kwestii wydatków inwestycyjnych –różnica wynika z odszkodowań za drogi, z których 
wydatki przeszły na styczeń (prawie 100 tys. zł.), plan zagospodarowania przestrzennego (60 
tys. zł.) też przeszedł na ten rok, koszty poboru opłaty targowej były również mniejsze, bo i 
kwoty zainkasowane były mniejsze. Zaoszczędziliśmy też na renowacji rowów 
melioracyjnych, które czyściliśmy własnymi środkami. Jedynie tu faktycznie mogliśmy 
zrobić więcej. 
Na końcu wypowiedzi Burmistrz życzył wszystkim Gminom tak dobrych budżetów, jak 
rzgowski. 
Ad.27. 
a)projekt uchwały otrzymali wszyscy radni w terminie przewidzianym statutem 
b) Przewodniczący odczytał opinię RIO nt sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2007 –
opinia pozytywna. Opinia ta stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
c) Przewodniczący przedstawił opinie poszczególnych Komisji w przedmiocie sprawozdania 
z wykonania budżetu-KGBiF –Komisja Spraw Społecznych zapoznała się ze sprawozdaniem 
w dniu 17.04.br, Komisja Rewizyjna wypracowała na temat sprawozdania opinię pozytywną 
w dniu 28.03.br (3 głosy „za”, 0-„przeciw”, 1-„wstrz.się”), a Komisja Gospodarki w dniu 
15.04.br. (3 głosy „za”, 1-„przeciw”, 0-„wstrz.się”). 
d) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Gąsiorek odczytał protokół z kontroli 
wykonania budżetu za rok 2007, zgodnie z załącznikiem nr 23 do niniejszego protokołu; 
Przewodniczący Bartoszewski odczytał następnie uchwałę RIO w przedmiocie wniosku 
Komisji Rewizyjnej, stanowiącej załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
e) Przewodniczący Gąsiorek odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Rzgowa, zgodnie z załącznikiem nr 25 do niniejszego protokołu, 
f)debata absolutoryjna 
Radny Piekarski –odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza pytał o wynagrodzenia inkasentów 
w związku z zestawieniem kwot wpływów z opłaty targowej. Radny zarzucał, że w miesiącu 
styczniu, kiedy wpływy z opłaty targowej nie widzi zasadności umów zlecenia. 
Burmistrz wyjaśniał, że dochody ich były wyższe, ale kwoty z umów zlecenia były niższe i 
inkasentów było 17 a nie 5 jak obecnie. 
Radny Piekarski zauważył, że chodzi mu o to, iż mimo dużej zbieralności i tak funkcjonowały 
umowy zlecenia. 
Burmistrz –umowy zlecenia funkcjonowały od początku, ale miały jedynie na celu 
wyrównanie różnic w pensjach inkasentów. Wpływy z hal też nie są równe. Umowy miały na 
celu to aby inkasenci od nas nie odeszli, nikt nie pracowałby za grosze. Wpływy wyższe były 
jedynie w przypadku zastępstw, przy pracy na okrągło, również w sobotę i niedzielę. 
Burmistrz dodał, że o opłatę targową toczy się wojna i musimy ją wygrać lub przegrać. 
Głos zabrał również sołtys Strycharski, wieloletni inkasent opłaty targowej, który poparł 
stanowisko i wypowiedź Burmistrza. 
Na tym zakończono debatę. 
g) Przewodniczący przystąpił do głosowania 
W głosowaniu  -12„za”,  -1„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały XXI/146/2008 w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
wykonania budżetu za rok 2007 i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rzgowa. 
Ad.25. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Gąsiorek 
zgodnie z załącznikiem nr 26 do niniejszego protokołu. 
Radny Zięba wnioskował o to aby sprawozdania dotyczące budżetu przedstawiać przed jego 
uchwaleniem. 
Radny Gierasiński poparł stanowisko przedmówcy. 
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Głos w sprawie zabrał radca Gensler, który zauważył, że sprawozdanie jest niejako historią 
działalności Komisji i podsumowaniem jej całej pracy. Inną kwestią jest składanie wniosków 
do danego tematu, które były podejmowane na bieżąco. 
Sołtys Strycharski w kontekście zastrzeżeń Komisji Rewizyjnej z roku 2007 odnośnie 
brukowania placu OSP – OSP Bronisin przygotowuje się do przekazania całego majątku 
Gminie. 
Radny Skalski zauważył, że cały problem dotyczył niefortunnego sformułowania użytego we 
wniosku, iż Komisja uważa za „niezasadne” brukowanie jednostki OSP. 
Ad.28. 
Przewodniczący przedstawił genezę uchwały –chodzi o drogę konieczną w Bronisinie. 
Mieszkańcy nie mają dojazdu do swoich nieruchomości, stąd przedmiotowa uchwała. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Obrady kontynuowano bez radnego Czarnockiego i Gąsiorka, którzy na czas 
głosowania nie byli obecni na Sali. 
W głosowaniu  11-„za”,  -0„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały XXII/147/2008 w sprawie w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
wsi Bronisin Dworski w granicach określonych w załączniku graficznym. 
Ad.29. 
W temat wprowadził również Przewodniczący Bartoszewski. Chodzi o tereny naprzeciwko 
cmentarza wojennego, ma tam powstać min. GPZ, należy też wyregulować sprawy 
własnościowe. Pytań do projektu nie było. 
Przewodniczący odczytał projekt stosownej uchwały. 
W głosowaniu -12 - „za”,  -0„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/148/2008 w sprawie przystąpienie do zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Stara Gadka i 
Gospodarz 
Ad.30. 
Rzgów. 
Przewodniczący odczytał projekt stosownej uchwały. 
Burmistrz wyjaśnił, że to działka w strefie przedsiębiorczości w Rzgowie. 
W głosowaniu - 12- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/149/2008 w sprawie zgody na sprzedaż 
nieruchomości. 
Prawda. 
Przewodniczący odczytał projekt stosownej uchwały.  
W głosowaniu - 12- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/150/2008 w sprawie zgody na sprzedaż 
nieruchomości. 
 
Przewodniczący odczytał projekt stosownej uchwały. 
W głosowaniu - 12- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXII/151/2008 w sprawie zgody na sprzedaż 
nieruchomości. 
 
Ad.31. 
Nowych interpelacji brak. 
Ad.32. 
Wnioski: 
1)Burmistrz: 
-odnośnie wyjazdów w ramach GOK- Burmistrzowi zależy na tym aby dopłata z budżetu do 
wyjazdów na jednego członka danego zespołu była mniej więcej jednakowa, żaden zespół nie 
powinien jechać za darmo, z wyłączeniem sytuacji wyjątkowych, ważne jest określenie 
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udziału danej grupy w budżecie i rodzaju wyjazdu. Burmistrz przyjął dopłatę na poziomie 600 
zł do osoby na rok 2008. Udział Gminy wyniósłby 67 tys. zł. 
Osoby towarzyszące płacą pełną kwotę. 
Propozycje Burmistrza odnośnie wyjazdów na ten rok: 
Orkiestra Dęta -590 zł. na osobę dopłaty do wyjazdu (gmina dopłaci 10 tys.), 
Rzgowianie -598 zł. na osobę dopłaty (gmina dopłaci 21 tys.), 
Krasnale, Marionetki – 630 zł na osobę (gmina dopłaci 24tys. 150 zł.) z założeniem, że jeżeli 
dziecko ma szczególnie trudną sytuację materialną –Gmina może zdecydować o wyjeździe 
nieodpłatnym tego dziecka 
Camerata -540 zł. na osobę (gmina dopłaci 9 tys. 720 zł.) 
 
Dyrektor GOK podziękował Burmistrzowi za przychylność. 
2)sołtys Strycharski poparł propozycje Burmistrza i wnioskował aby na przyszły rok w 
planach wyjazdów uwzględnić również strażaków wyjeżdżających do pożarów. 
3)radny Gierasiński: 
-na skrzyżowaniu Pl.500-lecia nieprawidłowo osadzone barierki (słupki nie obrobione 
kostką brukową, kostka zabrudzona zaprawą cementową) 
-czy jest osoba, która odpowiada za porządek wokół Gminy i Urzędu i parku –
egzekwować nadzór nad pracownikami 
-uwagi do Policji w Rzgowie-brak patroli w godzinach wieczornych 
-wniosek o wykorzystanie części środków z powiatu na chodnik na Pl.500-lecia, strona 
południowa       
-na starym rynku podciąć krzewy i wyrównać je 
-o przygotowanie tablic informacyjnych o szalecie w Urzędzie Miejskim, 
-czy w inwestycje Macro-Casch można wpasować obniżenie nawierzchni drogi 
ul.Rudzkiej w okolicach wiaduktu 
Burmistrz–będzie to zrobione do linii zerowej, ale nie obniżenie drogi. 
-odnośnie projektu drogi Kalinko –Morgi –zleceniodawca projektu po jego otrzymaniu 
winien go zaopiniować zgodnie ze zleceniem 
-naprawy dróg-ul.Tylna, Ogrodowa i inne 
-nieład za terenem szkoły 
-sprawdzić kto powinien naprawić skradziony płot za szkołą i wyegzekwować 
-kto sprawdza nagrania z kamer na budynku Urzędu i szkoły, czy mamy umowę z firmą 
ochroniarską stanowiącą, że w razie zdarzenia ma interweniować  
-ul.Długa –posesja Przytulskiego –zapadnięty chodnik 
-przy drodze do Kalinka – należy usunąć ścięte gałęzie przez pracownika Urzędu 
Gminyw okresie jesiennym  
-posesja Pardejów na ul.Mickiewicza –czy są odszukani spadkobiercy 
-chodnik w ul.Łódzkiej od mostu do ul.Cmentarnej- nawierzchnia uszkodzona przez 
właścicieli hurtowni. 
Przewodniczący zauważył, że nie może się zgodzić, iż Policja w Rzgowie nie działa tak jak 
trzeba, sam był świadkiem wielu interwencji. 
4)Przewodniczący: 
-dlaczego nie da się przesunąć sygnalizatora na skrzyżowaniu Tuszyńskiej i 
Grodziskiej? 
Kierownik Referatu Komunalnego W.Małecki –wiąże się to ze zmianami budżetowymi w 
województwie i wprowadzeniem nowej inwestycji. My nie odpowiadamy za usterki w 
sygnalizatorze, bo to pas drogi wojewódzkiej. 
Przewodniczący poinformował, że ma informacje, iż prawdopodobnie wkrótce wszystkie 
drogi będą tylko gminne i wojewódzkie. 
-Wąwozowa przy ul.Kusocińskiego –roślinność z posesji prywatnych zasłania drogę-
proszę o interwencję lub apele Urzędników z Gminy oraz samorządowców i sołtysów 
aby reagowali na takie sytuacje. 
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5) Radna powiatu łódzkiego –wschodniego Aleksandra Kubicka: 
-nasza młodzież zajęła ostatnie miejsce na turnieju wiedzy bezpieczeństwa o ruchu 
drogowym, naszej młodzieży tam nie widać lub jest źle przygotowana 
-nie widać u nas innych dziedzin sportu, dlaczego nie widać młodzieży rzgowskiej na 
turniejach innych np. tenisa stołowego 
Pani Burmistrz zauważyła, że wyniki w wiedzy o bezpieczeństwie ruchu drogowego są różne 
i nie w każdym roku nasze dzieci są ostatnie. 
6)Radny Skalski: 
-prace utwardzania pobocza na Łódzkiej koło Toyoty- czy ma to na celu budowę 
parkingu? 
Kierownik W.Małecki poinformował zebranych w kwestii przebudowy drogi 714, iż jest 
wszczęte postępowanie w sprawie wydania decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych, 
przed jej wydaniem odbędzie się spotkanie projektantów z samorządowcami. 
Ad.33. 
Zaproszenie na mecz „Zawiszy”. 
Dyrektor GOK poinformował o uroczystościach patriotycznych 3 maja i 27 kwietnia w 
lesie k. Babich. 
Ad.34. 
 
O godz. 17.00  - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XXII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie. 
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 

   
 


